
Het is niet het makkelijkste dwergje om te fokken
Maar welk tekeningras is dat wel? In dit geval spreek ik uit 
eigen ervaring, want dit rasje heb ik evenals vele andere 
een aantal jaren gefokt. Gelukkig zijn er nog een aantal 
fokkers die met veel geduld en doorzettingsvermogen 
deze schoonheden op shows brengen. Een van die fokkers 

is Jan Kerssens uit Assendelft. 
Daar ging de reis dit keer naar 
toe. Het toeval wil dat ik daar 
een paar huizen verder al eens 
was voor een interview met 
de haaskleur Vlamen fokker  
Bloetjes. Een groter contrast 
dan Vlamen en dwergen is 
niet mogelijk! Waar vind je 
in Nederland een straat waar 
zoveel fokkers wonen als aan 
de Dorpsstraat in Assendelft. 
Want er wonen nog meer fok-
kers aan deze straat, vertelde 
Jan. 

Wie is Jan Kerssens?
Jan is 39 jaar en uitvoerder 
bij de fi rma T.C. Groenvoor-
ziening. Ze maken en onder-
houden o.a. sportvelden, 
golfbanen en plantsoenen. In 
zijn vrije tijd beoefent Jan het 
aloude beroep van schapen-
scheerder. Dat is meer om 
andere hobby’s te betalen, 
zegt Cynthia -zijn vrouw- tij-
dens de kennismaking.

Hotôtdwergen 
bij Jan Kerssens 
Er zijn nogal wat tekeningrassen zowel bij de grote-, 
midden-, kleine- en dwergrassen komen ze voor. De 
Hotôtdwerg is er een die je niet op elke show ziet. Zelfs op de 
grote dwergenshows zie je ze maar mondjesmaat. En dat is 
jammer want het is een der fraaiste dwergen die we kennen 
in onze standaard. Als de grote Hotôt de ‘lady’ onder de 
konijnen genoemd wordt dan is het kleine zusje of broertje 
toch zeker wel het prinsesje of de prins bij de dwergen. 

Tekst en foto’s: Gerrit Grooten

Hoe kwam je in aanraking met de konijnenhobby?
Ik ben van huis uit een boerenjongen, al wonen we nu in 
de bebouwde kom. Ik fok met alles, of het nu paarden, 
koeien of honden zijn. Cynthia kwam in 2000 opeens thuis 
met een konijn uit de dierenwinkel waar ze werkte. Prima 
zei Jan, maar dan gaan we er wel mee fokken. Daar heb 
je er natuurlijk twee voor nodig. Zodoende toog Jan naar 
den Helder om bij fokker Hildebrand nog een Hotôtdwerg 
te halen, want daar leek het uit de winkel meegebrachte 
konijntje het meest op. Toch was dat geen succes, maar het 
konijnenvirus was binnengedrongen. Via een rammetje 
van Bart van der Vlis en een voedster van Gauke van der 
Molen uit Hippolytushoef is de fok begonnen. “Ik ben er 
echt nog steeds fanatiek mee bezig. Al moet ik er stad en 
land voor afreizen,” zegt Jan.

Ik kom hier om over Hotôtdwergen te praten, maar 
hebben jullie nog meer rassen?
“Ja,” zegt Quinsey, de dochter van 13, “bruine Kleurdwer-
gen, want ik wil niet hetzelfde als mijn vader.” 
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Jan, Cynthia en Quincey Kerssens bij een gedeelte van de dwergenstal.

Quincey bij haar bruine Kleurdwergen.
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Wat trekt je zo aan in dit tekeningrasje?
Ik vind ze geweldig mooi en als anderen zeggen dat het 
moeilijk is en het afraden dan doe ik het juist wel. Maar 
Willem van Buren -onze mentor hier-, had er wel vertrou-
wen in dat het zou gaan lukken.

Het fokken is moeilijk dat weet ik uit ervaring. 
Wat is jouw fokmethode? Gebruik je enkel de 
standaardmatige dieren of ook wel bonten die in de 
nesten voorkomen?
Ik doe zo veel mogelijk aan lijnenteelt, maar ik wil -als 
het maar enigszins kan-, ieder jaar een onderdeel ver-
beteren. De bouw heb ik redelijk onder controle, op dat 
punt zijn het minimaal allemaal ‘dikke’ ZG dieren Nu is 
de oorstand een verbeterpunt. De oogledenintensiteit is 
nu prima. Van een klein los vlekje ergens bij een fokvoed-
ster trek ik me niets aan. Nu gebruik ik een Roemeens 
koppel dat ik te leen heb van Bart van der Vlis. Ik doe dat 
voornamelijk om de vitaliteit weer wat op te voeren. In 
Nederland is de populatie zo klein dat je bijna altijd weer 
verwante diertjes tegenkomt. Maar de eerlijkheid gebied 
me te zeggen dat je dan ook weer wat verspeelt als je wat 
nieuws haalt. Daarom gebruik ik de Roemenen maar 
mondjesmaat. Hele beste bonte voedsters die er altijd 
uitvallen gebruik ik bijna altijd. 
Al met al ‘tikken’ we nu wel echt het Kleurdwergenniveau 
aan. We hebben meestal nestjes van 3-5 jongen, hetgeen 
duidt op vitaliteit. Wel vind ik dat ze goed de tijd moeten 
krijgen om uit te groeien. 
Het type en bouw is geblokt met een zeer korte hals, 
fraaie ronde contouren en een goed gevulde achterhand. 
De benen zijn recht, kort en stevig. Ze zijn middelhoog 
gesteld, de kop is bolvormig met een breed voorhoofd 
en een sterk gebogen neusbeen. Kaken, wangen en snuit 
zijn breed en sterk ontwikkeld. Grote ogen, die wat uit-
springen, horen eveneens bij een dwergras. De oren zijn 
fijn van structuur en worden nauw en gesloten gedragen. 
De oren zijn dicht en kort behaard. Ze hebben een lengte 
van 4-6 cm met een ideaal van 5,2 cm. De ideale pels is 
iets korter dan normaal en is dicht ingeplant met een 
normale hoeveelheid onderhaar. De pels is wat fijn van 
structuur. Nestje van 10 dagen oud. 

Een jong van 2 dagen oud.

Een vijf jaar oude voedster.De Roemeense ram van Bart van der Vlis die veel nieuw elan brengt.
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Noem eens de pluspunten van jouw stammetje en 
wat moet er beter?
Plussen zijn zeer zeker de oogringen en de oogkleur en 
daardoor ook de oogledenkleur. Te verbeteren valt er altijd 
wel wat, een nest met allemaal fraaie jongen zal wel altijd 
een wens blijven.

Waar selecteer je overal op?
Achterhand, type en bouw als eerste, dan pas de oogring. 
Vitaliteit en melkgift is eveneens een belangrijk punt. Dit 
jaar kan ik weer streng selecteren omdat ik behoorlijk wat 
jongen en grote nesten heb.

Hoe breed zijn de oogringen?
Die zijn 3 tot 5 mm, wij zitten bijna altijd tegen de 5 mm 
aan. Dat vind ik het mooiste omdat ze dan echt fraai 

‘opgemaakt’ lijken. Als het eenmaal in de stam zit is het 
fokken van intens gekleurde zwarte oogringen en donkere 
oogleden niet moeilijk meer, evenals de donkerbruine 
oogkleur.

Ik kom op keuringen wel eens Hotôtdwergen tegen 
met kleine vlekjes op de oren of ergens anders. 
Komt dat veel voor? En is het af of aan te raden 
hiermee te fokken?
Ja, vooral achter de oren heb ik wel eens vlekjes, ik fok 
daar wel mee als ze verder prima zijn. Wat ik niet wil is 
stipjes op de oren, die diertjes gaan weg.

Let je op de juiste beenstelling of zit er dat in bij jou 
stam?
Ik let vooral op de stand van de benen en vooral dat ze niet 
koehakkig zijn. De voorbenen moeten ze goed gebruiken 
en die mogen niet te lang zijn. Dit is ook zo’n punt waar je 
op moet selecteren. Stelling kun je er goed in fokken.

Twee dieren met een fraai type en bouw waarvan één met een zoge-
naamde Hollandertekening.

Dit is een fraaie oogring.

Klein uitlopertje aan de onderkant.Vlek achter het oor.
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Met hoeveel voedsters en rammen fok je?]
Dit jaar 15 voedsters en 8 rammen waarvan een paar 
kruisingsdieren die ik mondjesmaat gebruik. Ik heb geen 
specifi ek fokprogramma, maar hou alles bij via ZooEasy en 
in mappen. Ik kijk per paring of het past en of het elkaar 
aanvult. Nooit fout aan fout. Als het dan toch verkeerd 
uitpakt doe ik het bij de volgende paring anders. In feite 
selecteer je hierdoor ook de juiste combinaties uit en kom 
je erachter dat je toch vaak dezelfde rammen gebruikt uit 
een bepaalde lijn. Ik houd mijn rammen wel vier of vijf 
jaar. Meer dan twee nestjes per jaar fok ik niet met een 
voedster. Dat kan ook niet met dwergen omdat je niet zo 
vroeg kunt beginnen. Dit jaar heb ik veel standaardma-
tige jongen, mede door de grote nesten, Twee of zelfs drie 
standaardmatige diertjes is dit jaar geen uitzondering. 
Maar je weet als fokker dat het geluk zich zomaar weer van 
je afwendt.

Kun je overtollige dwergen nog goed kwijt?  
Ja, dat gaat heel goed, maar we eten ze zelf ook wel. Ik ben 
opgevoed dat je geen eten zomaar weg doet. Als er bij ons 
een kalf niet goed van de koe kwam slachten we dat zelf en 
aten er heerlijk van. Maar ik denk dat wij een uitstervend 
ras zijn, want het lijkt heden ten dage wel dat alles wat 
aaibaar is niet meer gegeten kan worden. Wat dat betreft 
wordt de jeugd verkeerd opgevoed. Ik hoop het niet, maar 
als de tijd slechter wordt gaat men wel weer anders piepen! 

Wat voer jij zoal?
Ik voer Havens Kuni M5 en ik mix dat met Fiber mix, verder 
krijgen ze wat hooi en stro. Hooi voer ik maar driemaal per 
week. Ik laat de jongen negen weken bij de voedster, maar 
haal de jongen die niet aan de eisen voldoen wat eerder 
weg. Als bodembedekking gebruik ik houtmot (krullen) en 
volop stro, want ze moeten uiteraard fraai wit zijn als ze 
naar de show gaan.

Heb je nog andere hobby’s? 
Met ons gezin wel, Cynthia heeft Kooikerhondjes waarvan 
we wel eens zeggen dat dit de enige hobby is die zich zelf 

wat bedruipt. Verder hebben we vier dressuurpaarden die 
op de boerderij van mijn moeder lopen. Wij hopen daar 
t.z.t. naar toe te kunnen, dat is onze wens. Verder voetbal 
ik nog op bierniveau en hetzelfde geldt voor het darten.

Je bent, dacht ik, lid van Ons Genoegen Zaandam, 
ben je daar nog actief? 
Ik ben een actief lid, maar heb geen functie. Ik zit wel in 
het bestuur van de Zaanstadshow en help met allerhande 
zaken.

En hoe zit het met speciaalclub activiteiten?
Enkel de Dag van dwerg bezoeken we. Dat doe ik ook voor 
de contacten met de weinige collega’s van dit ras en die 
dag is mooi voor het fokseizoen. Voor andere activiteiten 
van de club heb ik geen tijd. 

Hoeveel fokkers van dit rasje zijn er nog?
Volgens mij nog acht waarvan er maar vier fanatiek bezig 
zijn met fokken en showen. We kunnen voor dit prachtige 
tekeningdwergje best nieuwe aanwas gebruiken. Dat er 
niet meer zijn, komt denk ik toch door de moeilijkheid. Je 
moet een eigen visie en doel hebben. Maar als je zo nu en 
dan een topper fokt geeft dat heel veel voldoening en daar 
kunnen we dan weer lange tijd op teren. Ooit hebben we 
gezegd dat als we een beeldje van de club winnen, we er 
dan mee stoppen. Inmiddels hebben we al twee van die Klein uitlopertje aan de onderkant.

Voedster met drie jongen. 

Voedster met drie standaardmatige jongen.

Klein pluisje in de nek, dat kun/mag je conditioneren, net als een pluis bij 
Alaska’s. 
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mooie beeldjes, maar we gaan nog steeds door. Volgens mij 
zijn we zelfs de grootste fokker in dit ras op dit moment.

Gaat het goed met de hobby in deze streek?
“Ja, dat vind ik wel,” zegt Jan. “We hebben als Ons Genoe-
gen Zaandam een fi jne club met toch veel jonge leden. We 
zijn tevens een vriendenclub en hebben veel plezier. Dat is 
heel belangrijk, anders houd je het niet vol. 

Ben ik nog wat vergeten, of hebben we het wel? 
Toen ik begon vroegen velen zich af waar ik aan begon. Ik 
kan jullie lezers dit ras allemaal aanbevelen, want je krijgt 
er heel veel voor terug. Het is een uitdaging, dat geef ik toe, 
maar als het lukt! En je hebt echt wat bijzonders in je stal en 
op de show. Hoeveel reacties van leken die je krijgt! Soms 
vragen mensen of het veel werk is om ze zo mooi op te maken. 
Ik vraag dan hoe lang ze zelf voor de spiegel staan? We willen 
best wat meer concurrentie, neem gerust contact op. 

Slot 
Het was voor mij weer een hoogtijdag om met zo’n bevlogen 
fokker over een tekeningdwerg te praten, dan vliegt de tijd. 
Als je dan tevens door de gastvrouw verwend wordt met 
allerlei lekkers, zittende onder de parasol, in de junizon, 
wat wil een redactielid dan nog meer. Ja wat lekkere Opper-
does aardappelen meenemen op de terugweg naar Drachten 
uit het plaatsje met die naam. •

De galerie van de Hotôtdwergen met op de voorgrond twee beeldjes.

Dit komt er ook uit.

voer naar  mijn  hart

Garvo bv  Molenweg 38  6996 DN  Drempt  telefoon +31 (0)313 47 23 21  e-mail garvo@garvo.nl  website www.garvo.nl

Voor een optimale start voor uw kuikens is er Garvo 1075 alfastart piepkuikens, een mix met 25% ruw eiwit, samengesteld uit een fijne structuurmeel, een 
kleine korrel, gedroogde vlokreeftjes, en vogelzaden verkrijgbaar in 4 kg en 12,5kg. Zijn uw kuikens 3 weken oud dan is er Garvo 1080 kuikens, een hoog-
waardige mix samengesteld uit eiwitrijke minikorreltjes, kuikenzaad, fijn gebroken erwtjes en gedroogde vlokreeftjes. Het voer zorgt voor een evenwichtige 
groei van vlees, botten en organen. U fokt uw kuikens er probleemloos mee op.  Garvo 1080 alfamix kuikens is verkrijgbaar in 4kg en 12,5kg verpakking en 
kan gevoerd worden tot de hennen beginnen te leggen. Meer info over onze diervoeders en verkoopadressen zie www.garvo.nl
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